
Griže pri Celju, Poslovil se je od nas pri
ljubljeni g. kaplan Franjo Križan. Komaj je 
prišel k nam, že nas je zapustil. Bil je eden 
izmed tistih, ki imajo v srca segajoče besede 
in tudi uspeli. Ob slovesu nam je bilo težko, 
mladina v šoli je jokala kot za svojim dobrini 
očetom. Želimo gospodu kaplanu obilno bož

ic.ua blagoslova na novem mestu. 
Spodnji Plešivec pri Velenju. Odkar imamo 

bolj obširno občino, se novi odborniki bolj za

n utajo za popravo občinskih cest. Če Bog da, 
bo kmalu cesta v tako dobrem stanju, da se 
bo lahko kdo tudi z avtomobilom pripeljal v 
haš plešivski zeleni gaj. — Nekdo si je iztuk

tal takšen mlin za koru/.o mleti, ki ga bosta 
gnala veter in megla. Kogar zanima, 'a no

vost, naj si jo pride ogledat! 
Šmihel nad Mozirjem. Klic v puščavi! N! 

dvoma, da tudi tukajšnje prebivalstvo želi na

predka v kmetijstvu. Že pred svetovno vojno 
se je pod vodstvom bivšega učitelja g. Puše

njaka ustanovila kmetijska podružnica. S 
kakšnim zanimanjem se je ljudstvo udeleže

valo poučnih kmeti jskh predavanj! Na žalost 
pa je ob izbruhu 6vetovne vojne vse zaspalo, 
zlasti ker je ta kruta morilka tako razredčila 
vrste najboljših mož in fantov. Bil pa je tudi 
omenjeni šolski upravitelj premeščen v sosed

njo župnijo; od kmetijske podružnice je nam 
ostal le še naslov. Ko se je začelo po vojni zo

jiet normalno ž vljenje, je takratni šolski vo

ditelj g. Ivan DOlinar uvidel, da ima tukajš

nja mladina zanimanje ?.a gospodarstvo; tako 
je ponovno začel delati za. napredek v kmetij

stvu, in sicer s tem, da je hotel uvesti nada

ljevalno kmetijsko šolo. Na žalost, ko je bilo 
za nadaljevalno kmetijsko šolo vse urejeno, 
pas je zopet zapustil šolski upravitelj, Sedaj 
imamo že več let le žensko učno moč, potem 
smo dobili še eno. Naša želja je, da se učijo 
otroci predmete, ki so jim potrebni kot bodo

čim kmetovalcem za njih življenje, kakor je: 
sadjarstvo, čebelarstvo itd. S tem bo v njih 
rastlo veselje do rodne grude. 

Spodnje Secovo pri Rogaški Slatini. Ves 
mesec maj smo se vsak večer zbirali pri ka

pelici lurške Matere božje ter opravljali ve

černce. Lepo število se nas je zbralo vsak 
večer. Posebno otroci so z velikim veseljem 
prihajali ter so nastopali z lepimi deklama

cijami. Tudi lepih pesmi ni manjkalo. Saj je 
lepega petja tudi Marija vesela. Vso majnisko 
pobožnost je opravljala prednica dekliške Ma

rijine kongregacije. Vsem, ki so i tdno priha

jali k tej majniški pobožnost i, naj Marija 
stotero poplača! Posebno izročamo našo mla

dino v varstvo Marije, naj jo ona vodi ter 
obvaruje! 

Eozje. GOletnico bomo dne 21. juTja t. 1. pra

znovali, a ne vsi. Le samo nekdo in to je. Pro< 
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Tolstivrh pri Guštanju. Hudo nas pritiska 
kriza, ne samo nas, marveč vse kraje Mežiške 
doline. Svojih pridelkov ne moremo ne doma 
predati no izvažati. Odkod pa naj dobimo, s 
čimer bi plačali davke in svoje potrebščine.' 
Poleg tega pa vozijo od drugod mošt k nam 
ter ga prodajajo po nizkih cenah, da cene na

šemu pridelku tlačijo še nižje. Tako si kmetje 
pomagajo drug drugemu kopati grob. Ni tudi 
prav, da naši krčmarji kupujejo drugo blago, 
domače pa zametavajo. Kar je na razpolago 
dorna naj se ne uvaža od drugod, saj tudi piv

ci ne prihajajo od drugod, marveč so doma

čini. 

Razbor pri Slovenjgradcu. Opetovano se je 
že p salo na višja merodajna mesta, da bi se 
naj izvolil za našo žunniio konkurenčni od

bor, da bi se a tem moglo popraviti našo na

darbinsko poslopje pri župniji. Toda odgovo

ra ni. Kje je vzrok? — Na binkoštno soboto 
priromajo šoštanski romarji na Uršl.jo goro 
ter prinesejo prvič na to goro bandeico viSar

ske Matere božje, na kar bo v nedeljo sloves

na služba božja z ljudskim petjem. Vsi častil

ci sv, Uršule se opozarjajo, da vsled trga le

tos odpade služba božja na binkoštni ponde

ljek, ker se pridružimo šoštanjskim romar

jem Bog daj lepo vreme! 
SlatinaRadenci. Gasilska četa Slatina Hn

denci priredi v nedeljo dne 0. junija, v slu

čaju slabega vremena v pondeljek dne 10. ju

nija veiiko tombolo na vrtu tovariša Korošca. 
Dobitkov je mnogo, med njimi žensko kolo 
znamke »Viktorija«, 500 Din v gotovini, sod 
vina. vreča moke in pol klaftre bukovih drv 
ter mnogo drugih. Svirala bo prvovrstna ga

silska godba iz Cankove. Zato so vsi od blizu 
in daleč vabljeni! čisti dobiček je namenjen 
za nabavo orodja. 
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stovoljna gasilska četa v Kozjem. Marsikdo bi 
morda mislil, ali je to mogoče, da bi to društ

Vio v tem kraju bilo že tako staro. Le oglejmo 
si zgodovino slovenskega gasilstva po celi Slo

veniji in videli bomo, da smo le samo štiri le

ta, za Ljubljano. Ponosni smo na našo starost 
in ponosni tudi na to, da nismo zamudili časa 
in dolžnosti. Stojimo pred proslavo 601etnice 
in hvala Bogu smo tudi temu času in tukajš

njim razmeram primerno pripravljeni. Imamo 
gasilni dom, močno ročno in motorno brizgal

no, prapor in drugo primerno orodje ter ob

leko. Zamudili nismo nikdar časa, ko nas je 
obveščal zvon ene ali druge farne cerkve, da 
je preminul ta ali oni naš tovariš .in spremili 
smo ga dostojno na njegovi zadnji poti. Za

vedali smo se pa tudi dobro, da nismo zamu

dili časa, ko nas je klical plat zvona, ko je 
trobil gasilski rog, naj si je bila noč, dež ali 
sneg, šli smo trpečemu na pomoč. Hvaležni 
smo našim ustanoviteljem, katere po večini 
krije že črna zemlja, le eden je še med nami 
,v visoki starosti 86 let, to je Anton Berglez, 
bivši posestnik v Kozjem. V prepričanju, da 
bo naše tovariško gasilstvo v dravski banov

vini upoštevalo našo visoko starost, naš izred

ni jubilej in posetilo ta dan (21. julija t. 1.) 
tukajšnjo gasilsko četo, naš ljubki trg in se 
pridružilo naši proslavi. Zato upamo, da bo 
naša gasilska GOletnica (ker je v tem letu v 
naši. državi edina) od savskih savinjskih, drav

skih in drugjh gasilskih čet in prijateljev ga , 
Bilstva prav dobro upoštevana in obiskana, v 
kar pomozi Bog! 

Moers-Meerbeck v Nemčiji. Čitali smo v 
»Domovini« št. 20, na strani 9, odgovor na na

fto izjavo gospoda Bolhe. Neresnično je, da bi 
bil prišel prvi predlog za njegovo predsedstvo 
od naših predsednikov. Resnica namreč je, da 
■je imel gospod Pavel Bolha že pred 17. decem

brom 1933, torej pred tem skupnim zborova

njem, naprošenega g. Kramarja kot pokrovite

lja še nerojene osrednje zveze. Da bi bil g. P. 
Bolha obe zvezi jednako zastopal, tudi ni res

nično. Osrednja zveza je bila samo na papirju, 
tako se je g. Bolha sam izrazil. Blagajničar te 
osrednje zveze še do danes ni imel ne pfeniga 
in ne pare v blagajni. Imeli smo dve skupni 
prireditvi v tem času. To je bilo v Holzhause

nu in v Gelsenkirchenu, in obakrat je moral 
predsednik Lindič založiti primanjkljaj ter 
dolgo prositi, da je dobil svoj denar nazaj. Na 
občnem zboru naše zveze dne 13. januarja je 
bilo proti g. Bolhi 39 glasov, niti eden za; gla

sovanje za osrednjo zvezo je prineslo za 21, a 
proti 21 glasov. Glasovala so samo društva, 
katera so do zveze izpolnila svoje dolžnosti. 
Torej nobeni bivši zajedničarji. Kar je pa pri

nesel izseljeniški vestnik »Rafael«, je resnica, 
da v verskih zadevah odločuje škof. Saj tudi 
,Vi, gospod Bolha, kupite pri krojaču obleko 
in pri čevljarju čevlje. Kar priznajte, gospod 
Bolha, da ste Vi sami trdili na merodajnem 
mestu v Diisseldorfu, da je osrednja zveza sa

mo na papirju; priznajte pa še tudi to, da ste 
prav Vi imeli za svoje zaupnike ljudi, ki so 
bili pri Vas zaupniki in razpečevalci »Domo

vine«, odborniki zajednice, ki so bili ne samo 
cli.nl vse avst. zajednice, marveč še celo od

borniki. Resnica je, da Vas naša zveza nikdar 
ni priznala za predsednika nad našimi kato

liškimi organizacijami. Zatrjevalo se je na 
seji 17. 12. 1933, da se ne boste vmešavali v na

še notranje zadeve, pa se je vendar zgodilo. 
Nimamo pa namena o tem razpravljati v čas

nikih. Samo to naj !o v odgovor na Vaš čla

nek. Pustite nas pri miru! Drugače nastopijo 
še Vaši lastni predsedniki v .Vaše slabo. Za 
odbor zveze: Ivan l ind ič , 
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